
Siatkówka to ich pasja
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Uczniowski Klub Sportowy „Jedynka” w Ciechocinku zosta∏ za∏o˝ony przez szkoleniowców ze Szko-
∏y Podstawowej nr 1 w 1995 roku.  Z powodu braku funduszy zawieszono jednak jego dzia∏alnoÊç.
Odnowiono jà dopiero w roku 2007, kiedy za czasów prezesostwa magistra Tomasza Pyzdrowskiego,
zarówno dru˝yna dziewcz´ca, jak i ch∏opi´ca zacz´∏a osiàgaç sukcesy na szczeblu krajowym.

Z czasem zasi´g klubu powi´kszy∏ si´ i do grona
selekcjonerów do∏àczy∏a mgr Ma∏gorzata Lebiedziewicz
wraz ze swoim zespo∏em z Publicznego Gimnazjum.
W 2009 roku do szkoleniowców dosz∏a mgr Ewa Open-
chowska, która uprzednio trenowa∏a w Budowlanych
Toruƒ pierwszà lig´. Trenerzy postanowili zorganizo-
waç turniej siatkarski, na którym z grupy zarówno cie-
chociƒskich, jak i toruƒskich dziewczàt wybrana zosta∏a
obecna dru˝yna pani Openchowskiej.

Dziewczyny bra∏y udzia∏ w wielu zawodach. Ich
pierwszym turniejem by∏ turniej w Che∏mnie, odwie-
dzi∏y te˝ mi´dzy innymi Miastko. W sezonie 2009-2010
reprezentowa∏y Ciechocinek w okr´gowej lidze LZS-u,
gdzie zaj´∏y 4 miejsce (po zaci´tym meczu o trzecie
przegra∏y wynikiem 1:3), co by∏o bardzo pozytywnie
odebrane przez rodziców nastolatek. Od tego momentu
zacz´li oni anga˝owaç si´ w prac´ klubu.

Na letnim obozie w Górznie podj´ta zosta∏a decyzja,
˝e sk∏ad jest na tyle liczny i mocny, ˝e mo˝e sobie po-
zwoliç na wystawienie czterech grup wiekowych do

rozgrywek wojewódzkich. Dziewczyny reprezentowa-
∏y nasz klub jako seniorki - trzecia liga, juniorki, kadetki
oraz m∏odziczki. Jednak w trakcie sezonu 2010-2011
dziewczyny odchodzi∏y od sk∏adu. Cz´sto nie dawa∏y
sobie rady w szkole, co by∏o bezpoÊrednim powodem
opuszczania zespo∏u. Za bardzo dobry przyk∏ad mo˝e-
my postawiç kapitan zespo∏u - Angelik´ Nasiƒskà, któ-
ra w tym roku b´dzie pisa∏a matur´ (wi´c trzymajmy
za nià kciuki), a mimo wszystko pogodzi∏a dodatkowe
lekcje z biologii, przygotowania do matury i liczne tre-
ningi. Równie˝ postawa Marty Murawskiej jest godna
podziwu. Przyjmujàca „Jedynki” jest studentkà na
dwóch wydzia∏ach olsztyƒskiej uczelni, a mimo to
doje˝d˝a∏a na mecze trzecioligowe.

Niestety nie wszystkie nastolatki by∏y na tyle zdys-
cyplinowane, aby dalej reprezentowaç klub. Po paru
incydentach zosta∏y one wydalone. Sezon 2010-2011
rozpoczà∏ si´ pracowitym wrzeÊniem: turniejami
w Ciechocinku, Miastku i Che∏mnie. Tam zacz´∏y si´
pojawiaç pierwsze kontuzje. Rozgrywajàca dru˝yny -
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Marta Niewierko dozna∏a skr´cenia kostki, co dla
siatkarki jest powa˝nym uszczerbkiem na zdrowiu. Na
ostatnim treningu Natalia KwaÊniewska skr´ci∏a staw
skokowy, a Kasia Mucha i Kasia Koz∏owska majà
problemy z kr´gos∏upem. Zresztà po wspomnianym
obozie, du˝a liczba zawodniczek skar˝y∏a si´ na bóle
kr´gos∏upa.

Dzi´ki wczeÊniejszym kontaktom selekcjonerki,
dziewczyny szybko stan´∏y na nogi. Jednak rodzice
odczuli skutki leczenia w portfelach. Koszt utrzymania
jednej siatkarki jest naprawd´ bardzo du˝y. Przypom-
nijmy, ˝e wi´kszoÊç dziewczyn uczy si´ w Toruniu,
wi´c potrzebuje pieni´dzy na dojazdy. Nasz klub re-
prezentujà równie˝ dwie torunianki - Magda Blachow-
ska i Sandra Po˝erska, a w m∏odszych grupach wieko-
wych tak˝e mieszkanki Racià˝ka, Podola i Aleksandrowa
Kujawskiego.

Liczne wyjazdy wymagajà sporych nak∏adów finan-
sowych. Przeci´tne buty siatkarskie to koszt oko∏o
150 z∏. Gdy doliczy si´ nakolanniki, koszulki, spodenki,
wod´ i codzienne utrzymanie, wychodzà naprawd´
spore kwoty.

W po∏owie sezonu klub wpad∏ w problemy finanso-
we. Rodzice szukali sponsorów i jakoÊ wszystko wróci-
∏o do normy. Jednak im wi´cej wyjazdów i meczy, tym
wi´cej kosztów. Sponsorujà nas rodzice, dzia∏acze
i sponsorzy indywidualni, ale to niestety za ma∏o. Dla-
tego zwracamy si´ do Paƒstwa z ogromnà proÊbà.
Chcemy rozwijaç naszà pasj´, a do tego potrzebne sà
fundusze. Je˝eli chcieliby Paƒstwo równie˝ zobaczyç
nas w trakcie pojedynków, zapraszamy 7 maja na na-
szà ciechociƒskà hal´ przy ul. Lipnowskiej, gdzie od-
b´dzie si´ turniej.

         Marta Niewierko

Urok starych kart

Tegoroczna Wielkanoc ju˝ za nami. Z pewnoÊcià cz´Êç naszych Czytelników wys∏a∏a, a tak˝e otrzy-
ma∏a wiele przepi´knych kartek Êwiàtecznych. Zwyczaj ten nadal jest bardzo popularny w Polsce.

Najd∏u˝szà tradycjà pocztówkowà mogà pochwaliç
si´ Anglicy. To tam w 1842 r. powsta∏a pierwsza na
Êwiecie kartka. Pod koniec XIX w. w Stanach Zjedno-
czonych zwyczaj wysy∏ania ˝yczeƒ zapoczàtkowa∏ uro-
dzony we Wroc∏awiu Louis Prang. W Polsce pierwsze
pocztówki Êwiàteczne pojawi∏y si´ oko∏o 1870 roku.
Na poczàtku nazywa∏y si´ kartami korespondencyjnymi,
a nazw´ pocztówka wymyÊli∏ w 1900 roku Henryk
Sienkiewicz. Jego pomys∏ wygra∏ z takimi propozycjami
jak: liÊcik, otwartka czy pisanka.

Na poczàtku wysy∏ane by∏y czarno-bia∏e kartoniki.
Na jednej stronie znajdowa∏ si´ adres, a na drugiej -
˝yczenia. Kolorowe pocztówki sta∏y si´ popularne do-
piero w XX wieku Obecnie co roku wysy∏amy do siebie
ok. miliona kartek.

Najcz´Êciej znajdujà si´ na nich motywy religijne,
a tak˝e baranki, bociany, kurczaczki, pisanki i kwiatki.
Ostatnio modne sà te˝ pocztówki wykonane r´cznie.
Mogà byç r´cznie malowane lub ozdabiane ró˝nymi

aplikacjami z materia∏u. Znajdujà si´ na nich dekoracyj-
ne z∏ocenia, a tak˝e kolorowy brokat.

W wielu domowych archiwach zachowa∏o si´ sporo
pi´knych, starych Êwiàtecznych kart. Te, które widzà
Paƒstwo obok, pochodzà ze zbiorów pani Marii Bilec-
kiej. Zosta∏y wys∏ane w latach 1908 - 1918.

         J. Ma∏ecka
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